
Referat 17.04.24 - SFO-forældrerådsmøde 
 

Cecilie, Anne Marie, Julie, Joan, Kristine, Jonathan og Trine 
 

1. Orientering fra: 

a. Ledelse og medarbejder: 

- Det har fyldt med udpegninger af medarbejdere. 

 

2. Færre pædagoger på skolen  

a. Hvad betyder det for SFO’en? 

- Det bliver 4 pædagoger i 2 afdelinger og 3 pæd + en stud. i 2 afdelinger. 

- Positivt med flere aktiviteter på tværs. Pædagoger og børn er meget positive og mere 

mulighed for at være i sale. Strukturerede aktiviteter er godt.  

 

b. Hvordan fungerer eftermiddags-’samling’ i Savannen for hele SFO? 

- Fungerer godt. På sigt flere pædagoger hjem kl. 16. Til gengæld pædagogkræfter i morgen-

SFO.  

 

c. Spørgsmål: Blev det politisk besluttet med kortere åbningstider i SFO om mandagen? - og 

hvad får det af betydning for SFOen (personaletimer) og forældre? 

- Nej 

 

3. Opfølgning fra sidste møde  

a. Punktet om morgen-SFO: hvordan kører morgen-SFO’en nu? 

- Ønske om havregryn 

- Positive tilbagemeldinger 

- virker anderledes at komme ind på skolen, efter at hallen er blevet åbnet om morgenen.  

- Fra fredag Louise og Vilde dækker alle dage i morgen-SFO. 

 

4. Møder siden sidst: 

a. Kort fra Skolebestyrelsesmøde 6. marts 2024 

- Gik på spørgsmål om budgetgodkendelse.  

- Overgangen – at 3. klasserne rykker ind i klyngerne rent praksis.  

- Mange positive tilbagemeldinger. Forældre har også hørt om nogle negative. SFO´en for 3. 

klasse er stadig på 1. sal. 

- Samspillet med nærmiljøet. F.eks. ASA.   

- Blev talt om bedre overgang til Klub. Og mellem klub og skole. 

b. Deltagelse i møde i MBU (Julie deltog, jeg kan ikke huske hvad mødet hed, men det var for 

SFO-forældreråd i hele Aarhus Kommune) 

- Aarhus Forældreorganisation 

- Formål: Erfaringsudveksling. 

- Piece om ”SFO-Forældreråd”. 

- Få lavet principper for SFO for forældrerådet. Er de formuleret? 



- Problem at rekruttere. 

- Er der noget, der naturligt kan overgå til SFO-forældrerådet.  

- Nogle skoler har 30 min. først sammen med skolebestyrelsen, hvorefter man deler sig op.. 

- Udvalg kan gå på tværs.  

- Vi mangler noget på tværs. 

- Kommer på hjemmeside. 

- Vigtigt, at ledelsen vil det.  

 

5. Sommerferie-SFO og skolestart 

a. Ferier + helligdage: antal tilmeldte, kontra antal fremmødte børn 

- Det er gået lidt nedad bakke igen. Det går dog noget bedre, end tidligere (Jonathan). Forældre 

siger, at det er godt med reminder.  

- Kan man få Klyngerne til at skrive ud med reminder om tilmelding til ferie-SFO. 

- Kan vi være tidligere ude ifht. hvad der kommer til at ske i ferie-SFO.  

b. August 2024, opstart i SFO for nystartere 

- Der er ved at være godt styr på det, men vi skal lige huske, at der kommer skolestartere til 

august. Forældre: Det fungerer godt de aktiviteter der pt. er i uge 31 for skolestartere. 

- Kunne man bruge gule veste til SFO-pædagoger i SFO-tiden. Bare de første par uger ifbm 

skolestartere.  

- Eftermiddags-snack fungerer som ”samlingssted”. Her er der altid en voksen.  

- Kan vi sende billeder ud før en ferie af, hvem der er på arbejde? / Oversigtstavle.  

- Kunne man hænge billeder op af Alle pædagoger på skolen? 

 

6. Evaluering/vende "under vandet"- projektet. 

- Fedt projekt synes både forældre og personale. 

- Forældre: Tænker at 3. klasse skal have lov at være oppe… Nogle skal have lov at blive nede. 

 

7. Synlighed ifm. skolefesten 

a. Nye medlemmer til SFO-forældreråd 

- Skal forældrerådet stå i baren med skolebestyrelsen? Står i særlig t-shirt. Trine sender 

vagtplan ud, så man har mulighed for at melde sig på barvagt. 

- Kalender for forældrerådets synlighed. F.eks. ved skolestart 

- Kunne man give årsberetning ved forældremøder i efteråret? 

 

8. Evt.  

- Aktivitetsboard ønskes i Savannen. (Ligesom det i Bjørnene) 

- Kæmpe forskel mellem Bjørnene og Savannen.. (Både noget med tavlen og synligheden også noget 

med indretningen.) 


